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Nr 143.

Kungl. Maj:ts proposition till riksdagen angående anslag 
till anordnande av krigsflygfält m. m.; given Stock
holms slott den 7 mars 1941.

Kungl. Majit vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag av stats
rådsprotokollet över försvarsärenden för denna dag, föreslå riksdagen att bi
falla det förslag, om vars avlåtande till riksdagen föredragande departe
mentschefen hemställt.

GUSTAF.
Per Edvin Sköld.

Utdrag av protokollet över försvarsärenden, hållet inför 
Hans Maj:t Konungen i statsrådet å Stockholms slott 
den 7 mars 1941.

Närvarande:
Statsministern Hånsson, ministern för utrikes ärendena Gunther, statsråden

Pehrsson-Bramstorp, Westman, Wigforss, Möleer, Sköld, Eriksson,
Bergquist, Andersson, Domö, Hosander.

Chefen för försvarsdepartementet, statsrådet Sköld, anför efter gemensam 
beredning med chefen för finansdepartementet:

Efter därom av Kungl. Majit i propositionen nr 60 till 1940 års urtima 
riksdag (punkten 8) framlagt förslag anvisade riksdagen till anordnande av 
krigsflygfält m. m. å tilläggsstat I för budgetåret 1940/41 ett reservations
anslag av 1,330,000 kronor. Såsom framgår av det vid nämnda proposition 
fogade utdraget av statsrådsprotokollet över försvarsärenden avsåg ifråga
varande medelsanvisning den på innevarande budgetår belöpande delen av



14 Kungl. Majis proposition nr 143.

Departements
chefen-

ett för anordnande av krigsflygfält m. m. till 4,330,000 kronor beräknat 
medelsbehov, vars återstående del, 3,000,000 kronor, avsågs skola utgå först 
under budgetåret 1941/42.

Under erinran härom har flygförvaltningen i en av överbefälhavaren över 
rikets försvarskrafter med tillstyrkan den 8 januari 1941 överlämnad, samma 
dag dagteeknad skrivelse hemställt, att för anordnande av vissa ytterligare 
krigsflygfält ett belopp av sammanlagt 1,689,000 kronor måtte ställas till 
ämbetsverkets förfogande. Av nämnda belopp hänföra sig enligt från flyg
förvaltningen inhämtad uppgift 764,000 kronor till budgetåret 1940/41 och 
återstoden, eller 925,000 kronor, till budgetåret 1941/42. — Vidare har flyg
förvaltningen i skrivelse den 15 januari 1941 hemställt, att för nedläggning 
av telefon- och elektriska kablar å vissa färdigställda eller under arbete 
varande krigsflygfält måtte anvisas ett belopp av 655,000 kronor.

Slutligen har flygförvaltningen i en av överbefälhavaren med yttrande 
den 22 februari 1941 överlämnad, den 13 i samma månad dagteeknad 
skrivelse anmält vissa ytterligare medelsbehov i förevarande avseende, näm
ligen dels 3,050,000 kronor för anordnande av ytterligare ett antal närmare 
angivna krigsflygfält, av vilket belopp 300,000 kronor ansetts erforderliga 
under innevarande budgetår och återstående 2,750,000 kronor under bud
getåret 1941/42, dels och 150,000 kronor, avseende vissa merkostnader för 
utförda arbeten å krigsflygfält till följd av höjda materialpriser, arbetslöner 
och drivmedelskostnader. Sistnämnda belopp ansåges erforderligt under 
innevarande budgetår.

De ytterligare upplysningar rörande ifrågavarande ärenden som må finnas 
erforderliga, torde få hämtas ur de handlingar som komma att i sinom tid 
överlämnas till riksdagens vederbörande utskott.

Av det anförda framgår, att flygförvaltningen för anordnande av krigs
flygfält m. m. funnit vissa ytterligare medelsanvisningar erforderliga. Av 
de begärda beloppen hänföra sig tillhopa (764,000 + 655,000 + 300,000 + 
150,000 =) 1,869,000 kronor till innevarande budgetår, medan sammanlagt 
(3,000,000 + 925,000 + 2,750,000 =) 6,675,000 kronor avse budgetåret 1941/42.

För min del anser jag mig böra tillstyrka, att medel för ifrågavarande 
ändamål äskas hos riksdagen. Emellertid har jag icke kunnat undgå att 
finna, att kostnaderna för krigsflygfälten utvisa en sådan fortgående steg- 
ringstendens, att åtgärder torde böra vidtagas i syfte att — utan att efter
sätta kraven på fältens användbarhet — söka nedbringa dessa kostnader till 
en lägre nivå. Huruvida detta bör ske genom att utvidga 1940 års militära 
byggnadsutrednings uppdrag till att omfatta jämväl dessa flygfältsbyggen 
eller på annat sätt, är jag för närvarande icke beredd att taga ståndpunkt 
till. Jag torde emellertid få tillfälle att senare återkomma till detta spörsmål.

De för nu ifrågavarande krigsflygfält erforderliga medlen, vilka i brist på 
närmare utredning få beräknas i enlighet med flygförvaltningens förslag, 
torde böra anvisas under särskilda anslag såsom kapitalinvesteringar i för- 
svarsväsendets fastighetsfond, flygförvaltningens delfond därav, under samma



15

anslagsrubriker som det förut å tilläggsstat I för innevarande budgetår an
visade anslaget för motsvarande ändamål. Jag får sålunda hemställa, att 
Kungl. Maj.t måtte föreslå riksdagen att

dels till Anordnande av Jcrigsflygfält m. m. å tilläggsstat II 
för budgetåret 1940/41 såsom kapitalinvestering i försvars- 
väsendets fastighetsfond, flygförvaltningens delfond därav, an
visa ett reservationsanslag av............................ kronor 1,869,000;

dels och till Anordnande av krigsflygfält m. m. för bud
getåret 1941/42 såsom kapitalinvestering i försvarsväsendets 
fastighetsfond, flygförvaltningens delfond därav, anvisa ett 
reservationsanslag av............................................. kronor 6,675,000.

Vad föredragande departementschefen sålunda hem
ställt, däri statsrådets övriga ledamöter instämma, be
hagar Hans Majit Konungen bifalla samt förordnar, 
att proposition av den lydelse bilaga vid detta proto
koll utvisar skall avlåtas till riksdagen.

Kungl. Maj-.ts proposition nr 143.

Ur protokollet: 

8. Högsell.


